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Conexiuni la Internet fix în 6,5 milioane de locatii, la sfârsit de 2022; conexiuni

mobile, în jur de 21,5 milioane (ANCOM)

România este unul dintre acei jucatori agili ai Europei care a  reusit sa dezvolte un raport pret-calitate

fascinant, iar numarul  conexiunilor la Internet fix era, la finele anului 2022, de 6,5  milioane, în timp ce

conexiunile mobile au ajuns la 21,5 milioane, a  declarat, joi, la evenimentul dedicat Zilei Nationale a

Comertului  Electronic, presedintele Autoritatii Nationale pentru Administrare si  Reglementare în

Comunicatii (ANCOM), Valeriu Zgonea.

"Ar trebui sa discutam de ceea ce înseamna aceasta infrastructura de  comunicatie pe care o avem în România în

acest moment. România este unul  dintre acei jucatori agili ai Europei, care a reusit sa dezvolte un  raport

pret-calitate fascinant si care a ajutat foarte mult în perioada  pandemica si post-pandemica companiile de comert

electronic sa ajunga  cât mai aproape de ceea ce noi de numim "end users", cetateni sau  companii, organizatii

neguvernamentale. La sfârsitul anului 2022,  internetul la punct fix era în 6,5 milioane de locatii, în România. 

Dintre acestea, peste 90% erau raportate cu un trafic de peste 100MB pe  secunda, ceea ce e fascinat pentru

România, iar 1,7 milioane de case  aveau peste 1GB. Aveam în jur de 21,5 milioane de conexiuni mobile la 

sfârsitul anului 2022. Trebuie sa fim si seriosi. Ştiti foarte bine ca  Europa cere în acest moment închiderea 3G,

ramâne 2G si 4G si se  dezvolta pentru 5G. Licitatia a fost facuta anul trecut. Operatorii sunt  în acest proces de

implementare într-un interval de timp. Fac eforturi,  costurile sunt foarte mari, au si niste restrictii cu privire la 

contractorii pe care îi au, prin celebra Lege 5G", a spus Zgonea.

Oficialul a mentionat, totodata, ca România este singurul stat european  în care "toti cei patru mari jucatori

europeni au venit de la început si  au investit în infrastructura".

"Speranta este sa putem sa fim la fel de eficienti si de avansati si la  5G, cum am fost la 2G si la 3G, chiar si la 4G.

Nu este simplu. Între  timp, toti si-au dezvoltat capabilitati, toate statele-membre au  resursele financiare, dar bani

sunt cam aceeasi. Competitorii în România  sunt cei pe care dumneavoastra îi stiti. Suntem singurul stat european 

în care toti cei patru mari jucatori europeni au venit de la început si  au investit aici în infrastructura. Viitorul arata

destul de bine. Eu am  un dialog constant cu acesti jucatori si cu cei care sunt în zona lor",  a subliniat seful

ANCOM.
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